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Nieuwsbrief GroenLinks Sluis     /      nummer 8       /                         5 mei 2020 
 

 
 
Alles wat GroenLinks Sluis met haar leden en sympathisanten via deze 
Nieuwsbrief deelt, mag rondgestuurd en gekopiëerd worden. 
Bronvermelding wordt op prijs gesteld: www.sluis.groenlinks.nl. 
 
 
Beste lezers, 
 
Ook de afgelopen maand is er politiek bedreven. Besluiten moeten worden genomen en 
belangen worden behartigd. Helaas moesten we opnieuw constateren dat de belangen van 
ondernemers en vastgoedeigenaren uit de plaats Sluis beter worden gediend door de 
coalitiepartijen CDA, VVD, NGB en OW dan de belangen en opvattingen van de inwoners.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ondanks protesten en een duidelijk afwijkend standpunt van de Stadsraad houden deze 
partijen vast aan eerder gemaakte toezeggingen. Afkalvend draagvlak, voortschrijdend 
inzicht, niets kan de nieuwe brug over de Sluise vaart tegenhouden. €150.000 belastinggeld 
wordt aangewend om een prestige project van een aantal ondernemers toch te realiseren. 
We ervaren het als een belediging van de Stadsraad; inwoners worden door deze coalitie 
achtergesteld ten opzichte van ondernemers 
 
 
En wat er nog meer gebeurde: 

- Bouwtitels in het buitengebied 
- Jeugdvoorzieningen 
- Verkeersveiligheid in Boerenhol 
- Huisvesting tijdelijke werknemers 
- Voortgang Krachtig Verbonden 

 

Bron: Omroep Zeeland - impressie brug in Sluis (foto, Sluis Adromi Groep) 
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Bouwen in het buitengebied 
Al jarenlang is de politiek van Sluis te 
kenmerken als een ‘alles moet 
kunnen’ beleid. De vraag uit de 
markt bepaalt de keuzen van de 
politiek. Zo is onze kust volgebouwd 
en als het aan de politici van Sluis 
ligt, met uitzondering van de linkse 
partijen, kan vanuit die mentaliteit 
ook meer gebouwd worden in het 
buitengebied, in de ‘open’ ruimte. 
 

Er is een bestaande regeling waarin boeren, die hun bedrijf willen beëindigen, worden 
ondersteund door hen een bouwtitel te verlenen voor woningbouw op hun terrein ter 
compensatie voor het slopen van de oude schuren en andere bedrijfsgebouwen. Een mes 
dat aan twee kanten snijdt: gesaneerde bedrijven maken plaats voor enkele nieuwe 
woningen en ons beschermd open landschap wordt mooier. Het College stelde een 
aanpassing van de regeling voor, waarbij het mogelijk zou worden om de nieuwe woning in 
één van onze dorpen of zelfs aansluitend aan bestaande lintbebouwing toe te laten. Een 
goed plan!  
Echter, voor menigeen was dit niet genoeg. Een amendement van de coalitiepartijen en D&T 
laat het uitgangspunt van bedrijfsbeëindiging nu los; het is niet langer nodig dat alle schuren 
afgebroken worden.  Ook mogen nieuwe huizen nu tot op 500 meter afstand van andere lint 
bebouwing gebouwd worden. Zo kan een enkele oude vervallen schuur worden verruild voor 
een huis op een mooi plekje in het buitengebied; voor de ‘happy few’ die zich dat kunnen 
veroorloven. Een ernstige aantasting van het open landschap. We zijn daar niet blij mee! 
 
Voorzieningen voor de jeugd 
Ook is GroenLinks niet blij met het gevoerde jeugdbeleid. In 2015 was er beleid vastgesteld 
onder het motto ‘ voor de jeugd, door de jeugd’. De gemeente vond dat zij niet kon weten 
wat jongeren willen en zag het als haar taak jongeren te stimuleren, te betrekken en te 
ondersteunen in het organiseren van eigen activiteiten en evenementen. Zaken waar, 
volgens onderzoeksgegevens, de meerderheid van de jeugd naar verlangd. Kortom, dat leek 
een goed voornemen. De uitvoering werd bij de ambtenaren van de gemeente gelegd.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Foto: Kennisplatform Sociaal Domein Noord Holland 
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Begin dit jaar werd het ons duidelijk dat dit beleid, ondanks toezeggingen, de laatste vijf jaar 
nooit is geëvalueerd.  Wel is duidelijk dat een stimuleringspotje van € 15.000 per jaar vaak 
ongebruikt is gebleven, dat de meer dan 40 beoogde activiteiten per jaar niet lijken te zijn 
gerealiseerd, en dat uitgaansmogelijkheden voor de jeugd pijnlijk afwezig zijn. De jeugd tot 
18 jaar is aangewezen op cafe’s waar ze eigenlijk niets te zoeken heeft of weet zich in de 
avonduren en weekenden verbannen naar de straat. 
De gemeente is niet van plan het beleid van 2015 te evalueren en daarom heeft GroenLinks 
om een interpellatiedebat verzocht. Op 28 mei hopen we van de wethouder te horen hoe 
we kunnen komen tot een effectiever beleid als we niet terug willen kijken en niet bereid 
zijn van fouten uit het verleden te leren! 
 
Verkeersveiligheid Boerenhol 
Is alles kommer en kwel in onze gemeente? Voor GroenLinks is het duidelijk dat de 
gemeente aangespoord moet worden om potentieel goed beleid ook daadwerkelijk uit te 
voeren en zonodig te handhaven. Of het nu gaat om recreatieve verhuur van woningen of 
verkeersveiligheid, het sluitstuk van elk beleid is handhaving. Voordat je daaraan toekomt 
moet je natuurlijk wel eerst goed communiceren. Want voor het beïnvloeden van gedrag 
moet je niet alleen weten wat gewenst wordt (kennis) maar ook waarom (houding). Door die 
communicatie en beleidsregels te monitoren kom je eventueel tot bijstelling van beleid of 
handhaving.  
 
Handhaving van de 50 km snelheid in 
Boerenhol is hard nodig. Het wordt tijd dat 
de politieke macht (de gemeente) de 
uitvoerende macht (in deze de provincie) de 
handhavende macht (het openbaar 
ministerie) aanspoort om haar handhavings-
instrumenten in te zetten. In dit geval 
trajectcontrole. 
We weten dat snelheidscontroles niet 
populair zijn maar toch meenden we een 
motie te moeten indienen met dit doel.  

Bron: Vereniging Zakelijke Rijders  
De motie is unaniem aangenomen! Nu afwachten hoe deze Trias Politica in de praktijk werkt. 
 
Geen nieuwbouw van zelfstandige units voor tijdelijke werknemers 
Ook op dit beleidsterrein had het College beleid geformuleerd waar we ons als GLS mee 
konden verenigen. Huisvesting van tijdelijke werknemers moet kleinschalig worden 
aangepakt. Dat wil zeggen in bestaande huizen in de kernen, eventueel bij de landbouwers 
op hun erf, of op de betrokken recreatieparken.  De verbouw van leegstaande panden zoals 
winkels en kleine bedrijfsgebouwen zou ook mogelijk zijn om maximaal 10 mensen een 
tijdelijk onderkomen te bieden. Daarvoor is nu beleid wat duidelijk maakt wat wel en niet 
kan.  
Er zijn in de gemeente honderden leegstaande woningen en andere panden. Wij vinden het 
daarom wenselijk deze twee problemen te combineren; laat ondernemers investeren in 
huisvesting van tijdelijke werknemers en daarmee de verpaupering van dorpen tegen gaan.  
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Voor de VVD, NGB en OW was deze regeling echter 
niet goed genoeg. Ze wilden projectontwikkelaars 
toestaan nieuwe tijdelijke zelfstandige wooneenheden 
te bouwen. Daaraan is blijkbaar geld te verdienen 
maar verergert volgens ons de problematiek van 
leegstand (meer wooneenheden leeg in de kernen 
buiten het ‘seizoen’). 
Gelukkig bleek er na het debat geen meerderheid voor 
dit amendement. Het spande er om! 
GroenLinks riep het College op het principe van 
‘wederkerigheid’ te betrekken in haar beleid.  
Als we als inwoners de tijdelijke werknemers, die onze 
ondernemers helpen ‘de vruchten’ van ons landje te 

plukken, gastvrij ontvangen in onze dorpen, mogen we volgens GroenLinks ook verwachten 
dat ondernemers helpen om onze problemen met de woningvoorraad cq leegstand op te 
lossen. 
 
 
Voortgang Krachtig Verbonden 
Het mag duidelijk zijn dat voor de fractie van GroenLinks verandering van beleid op vele 
fronten wenselijk is. Niet voor niets wijzen we jullie steeds weer op het belang van het 
visiedocument Krachtig Verbonden dat in de maak is en dat gaat bepalen hoe we als 
gemeente de komende 5 tot 8 jaar ons beleid gaan vormgeven.  
 
Door te vragen naar een evaluatie van (delen van) het jeugdbeleid hebben we een voorschot 
op dit proces proberen te nemen. Ook door onze standpunten op het gebied van recreatieve 
verhuur en op de gewenste herinrichting van het Sociaal Domein te openbaren, proberen we 
het debat te beïnvloeden.  
Intern beraden we ons nu op de visie van GroenLinks op wat wel een goed jeugdbeleid kan 
zijn. Nick Sinke en Wop de Boer, voor de bezoekers van onze Saloon in december jl. geen 
onbekenden, denken hierin actief met ons mee.  
 
Maar om kritisch en gefundeerd tot een mening te komen over alle onderwerpen die spelen, 
hebben we ook jullie inbreng nodig. De komende weken komen delen van het 
visiedocument beschikbaar voor de politieke partijen. We roepen geïnteresseerden op zich 
aan te melden voor het kritisch mede-beoordelen van deze stukken. Wanneer een 
onderdeel van de toekomstvisie bij ons binnenkort, zullen we jullie daarop attenderen. 
 
We zouden julie hulp heel erg waarderen. Het gaat erom dat GLS een eigen geluid laat 
horen. 
 
 
Vriendelijke groeten namens GroenLinks Sluis, 
 
Jack Puyenbroek 
 
 

Indien u onze Niewsbrieven niet langer wenst te ontvangen, of juist meer informatie wilt:  
mail naar Sluis@Groenlinks.nl 

bron: Het Laatste Nieuws.be 


